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Защо трябва да имаме закони? 

За мен думата закон олицетворява разум. Не всички закони са писани, има и 

такива, които са създадени от човешкия дух. В крайна сметка, след като 

съществува даден закон, значи той е нужен на хората. 

Представяйки си свят без закони, виждам само хаос и безхаберие. България е 

демократична държава, което означава, че има свобода на словото и 

гражданският глас трябва да се чува. Аз смятам, че за да бъда чута, трябва да 

слушам. Иначе казано да спазвам законите. В противен случай свободата се 

превръща в свободия. Какво щеше да се случи, ако правехме каквото си 

искаме и оставахме ненаказани? Убийства, кражби, психическо или 

физическо насилие... Без знанието, че всичко това се наказва до къде би 

стигнал светът? Колко самотни щяха да са хората, ако не знаеха, че има обща, 

валидна за всички институция, която може да им помогне, ако са били 

обидени, наранени, ако е било смачкано тяхното достойнство и доброто им 

име. Законите позволяват не просто да разграничаваме доброто от злото, но 

те са онази вечна искра, която ни дава надежда и опора в бъдещето. 

Има закони, които се менят, но има и такива, които са като класика. Винаги са 

били актуални, което трябва да ни говори, че са от значение в нашия живот. 

Законите, които се менят, са преходни и в тях разумността е слаба. Може би 

повечето хора в днешна България смятат, че законите са абсолютно ненужни. 

Аз лично си обяснявам това с факта, че нашата демокрация не е това, което 

трябва да бъде. Не може във всеки закон да има ''прозорче'', което да се 

отваря само за хората, които имат пари. По този начин обществото се дели на 

имащи и нямащи. Хората не са равнопоставени, а това е голям минус за 



социума ни. Законите са създадени, за да въвеждат ред и справедливост за 

всички граждани. Много важно е как се създават законите. Важните въпроси, 

засягащи пряко гражданите с властта, трябва да бъдат съгласувани с 

референдум. Взетото решение за даден закон трябва да е проекция на 

гражданската позиция. Публичната свобода на всеки един човек е част от 

личната му свобода. За това, ако искаме да бъдем господари на собствената 

си съдба, трябва да станем господари на държавата си. Законите гарантират и 

защитават нашата свобода. Ако не ги спазваме, демокрацията се превръща в 

анархия, в която надделяват по-силните. Но нека не забравяме, че и 

най-добрите закони остават мъртви, ако правораздавателната система е 

недействаща и зависима. 

В крайна сметка, ако нямаше закони, не бихме могли да правим и 

елементарни неща, като да караме автомобил, пресечем улица или да 

потърсим правата си. Хората щяха да спрат да постъпват справедливо, защото 

те са получили некоректно отношение. Законите са нужна и важна част от 

живота на хората. Без тях бихме били като в Дивия запад, където побеждават 

физически силните, а добрите, умните и по-слабите са осъдени на самота и 

страдание. 


